
Posiedzenie Zarządu Głównego SBP 

3 kwietnia 2025 r., online 

 

W posiedzeniu, które odbyło się online na platformie ClickMeeting, uczestniczyli członkowie Zarządu 

Głównego SBP: Barbara Budyńska, Andrzej Czapnik, Bożena Chlebicka-Abramowicz, Anna Godowska, 

Tomasz Grabiński, Bożena Lech-Jabłońska, Katarzyna Pawluk, Paweł Pioterek, Joanna Potęga, Marzena 

Przybysz, Joanna Szymczak-Ryczel, Jerzy Woźniakiewicz, Łukasz Załęski oraz Małgorzata Dargiel-

Kowalska (Biuro ZG SBP), Marta Lach (Biuro ZG SBP), Aldona Zawałkiewicz (Biuro ZG SBP). 

 

Spotkanie prowadziła dr Barbara Budyńska, Przewodnicząca SBP. 

 

Porządek obrad obejmował następujące punkty: 

1. Przyjęcie protokołu z posiedzenia ZG w dn. 13 lutego 2025 r. 

2. Najważniejsze działania w okresie luty - marzec 2025, w tym działalność wydawnicza, szkole-

niowa, konkursy, realizacja grantów  

3. Przyjęcie Planu pracy ZG SBP na okres I – V 2025 r.  

4. Sytuacja finansowa SBP  

5. Przygotowania do Krajowego Zjazdu Delegatów SBP  

a) Przebieg wyborów w strukturach SBP  

b) Omówienie prac komisji i zespołów powołanych w związku z organizacją KZD: 

- Komitet Programowo-Organizacyjny KZD 

- Komisja ds. Statutu SBP 

- Komisja ds. Strategii i Programu działania SBP na lata 2025-2029  

- Komisja ds. wniosków i postulatów (zainicjowanie prac Komisji) 

- Zespół ds. badania opinii członków SBP 

c) Omówienie stanu przygotowań dokumentów, które powinny zostać przyjęte do końca 

kwietnia br.: sprawozdania za 2024 rok oraz za kadencję z działalności ZG, okręgów, 

sekcji/komisji/zespołów, Skarbnika SBP 

d) Przedstawienie preliminarza finansowego KZD 

e) Program KZD 

f) Program seminarium towarzyszącego KZD 

6. Sprawy różne 

 



Ad. 1 

Program posiedzenia został zaakceptowany. 

Protokół z posiedzenia w dn. 13 lutego 2025 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 2 

Dr Barbara Budyńska podsumowała działalność Stowarzyszenia w okresie 13 lutego - 2 kwietnia 2025 

r. Realizowanych było wiele przedsięwzięć. Najważniejsze z nich:  

- szkolenia online 

- realizacja konkursów (na plakat Tygodnia Bibliotek – zwyciężył projekt Lexa Drewinskiego; Mistrz 

Promocji Czytelnictwa – trwają prace Jury; Bibliotekarz Roku – zakończył się I etap konkursu) 

Członkowie ZG otrzymali przed spotkaniem materiał dotyczący działalności SBP w omawianym okresie. 

 

Ad. 3 

Joanna Potęga przedstawiła projekt Planu pracy ZG SBP na okres styczeń – czerwiec 2025 wraz z  

poprawkami zgłoszonymi po ostatnim spotkaniu ZG. Dokument został przyjęty przez członków Zarządu 

Głównego. 

 

Ad. 4 

Prezentację dotyczącą sytuacji finansowej SBP przedstawiła dyrektor Biura ZG SBP Aldona 

Zawałkiewicz. Porównała przychody i koszty z 2025 roku z danymi z roku 2023 i 2024. Od 2023 roku 

widoczny jest spadek przychodów ze sprzedaży czasopism, zyski ze sprzedaży szkoleń utrzymują się na 

podobnym poziomie, natomiast nastąpił wzrost przychodów ze sprzedaży reklam i e-publikacji. Przy 

analizie kosztów widoczny jest wzrost wynagrodzeń w 2024 r. i spadek w roku bieżącym. Pozostałe 

koszty utrzymują się na podobnym poziomie. Osiągnięty w 2025 r. zysk w wysokości 21 535 zł jest o 

połowę niższy od zysku osiągniętego w 2023 roku (55 411 zł), ale znacznie wyższy od 2024 r. (918 zł). 

Ad. 5  

a) Przewodnicząca SBP omówiła przebieg wyborów w strukturach SBP. Wszystkie procedury 

odbywają się zgodnie z planem. W 4 okręgach odbyły się już zjazdy okręgowe (dolnośląski, 

śląski, podlaski, pomorski). Barbara Budyńska poinformowała również, że nie będzie 

kandydować w najbliższych wyborach na stanowisko przewodniczącej. Głos zabrali pozostali 

członkowie ZG. J. Potęga, B. Chlebicka-Abramowicz, B. Lech-Jabłońska, P. Pioterek nie będą 

delegatami na KZD, więc nie będą brać udziału w wyborach. Do władz SBP na kolejną 

kadencję zamierzają kandydować J. Woźniakiewicz, J. Szymczak-Ryczel, Ł. Załęski. 

b) Barbara Budyńska poinformowała o pracach Komitetu Programowo-Organizacyjnego KZD, 

które przebiegają zgodnie z planem. 



Bożena Lech-Jabłońska odniosła się do projektu Statutu SBP. Uczestnicy otrzymali dokument z 

poprawkami wprowadzonymi zgodnie z sugestiami mecenasa, który opiniował proponowane 

zmiany i zapisy. Następnie dyskutowano nad sposobem przyjęcia zmian w Statucie przez KZD. 

Jednogłośnie ustalono następujące zasady: delegaci otrzymają wersję Statutu z 

proponowanymi zmianami przed Zjazdem z prośbą o zgłaszanie uwag i propozycji. Komisja ds. 

Statutu w porozumieniu z Zarządem Głównym uwzględni proponowane zmiany i ponownie 

prześle dokument do delegatów. Jeśli podczas Zjazdu nie padną nowe propozycje, zmiany 

będą głosowane en bloc. Jeśli natomiast będą zgłaszane zmiany podczas obrad, przed 

głosowaniem zarządzona zostanie krótka przerwa na omówienie i zaopiniowanie ich przez 

Komisję ds. Statutu. 

Prace Komisji ds. Strategii i Programu działania SBP na lata 2025-2029 podsumowała Joanna 

Potęga. Na podstawie oceny realizacji Strategii SBP w roku 2022 i 2023 powstały wstępne 

propozycje zmian do nowelizacji Strategii. Komisja czeka jeszcze na sprawozdanie z 

działalności okręgów za 2024 rok, aby zakończyć prace nad propozycjami zmian w Strategii 

SBP. Przygotowana zostanie również propozycja programu działania SBP na kolejną kadencję. 

Paweł Pioterek  omówił działania Zespołu ds. badania opinii członków SBP. Zespół zakończył 

już prace nad analizą wyników badań. W ankiecie wzięło udział ok. 22% członków SBP, z czego 

ponad 80% reprezentowało biblioteki publiczne. Planowane jest kolejne spotkanie Zespołu  w 

celu ustalenia sposobu upowszechniania wyników z badań. 

Komisja ds. wniosków i postulatów, której przewodniczącym jest Jerzy Wożniakiewicz,  

rozpocznie swoje prace po otrzymaniu materiałów opracowanych przez Komisję ds. Strategii i 

Programu działania SBP oraz wniosków z przyjętych przez zjazdy okręgowe. 

c) Trwają prace nad sprawozdaniami, które musi przyjąć Zarząd Główny: sprawozdania za 2024 

rok oraz za kadencję z działalności ZG (opracowuje Joanna Potęga), okręgów (opracowuje 

Tomasz Grabiński), sekcji/komisji/zespołów (opracowuje Marzena Przybysz), Skarbnika SBP 

(opracowuje Bożena Chlebicka-Abramowicz). 

d) Dyrektor Biura ZG SBP przedstawiła preliminarz finansowy dotyczący organizacji Krajowego 

Zjazdu Delegatów. Szacowane koszty, które pokrywa Zarząd Główny:  

- przerwy kawowe - ok. 6600 zł (zależy od ostatecznej liczby gości i delegatów);  

- obsługa firmy cateringowej - 1800 zł;  

- przygotowanie Biuletynu i materiałów zjazdowych - 2000 zł;  

- honoraria dla prelegentów seminarium - 500 zł;  

- obsługa prawna – opinie prawne, rejestracja w KRS - 5000 zł;  

- zwrot kosztów podróży, noclegów gości - 4000 zł;  

- inne koszty - 2000 zł.  

Szacowany koszt udziału w KZD jednego delegata, który pokrywają okręgi:  

- obiady (dla chętnych, jest możliwość wyżywienia we własnym zakresie, bądź skorzystania z 

infrastruktury kampusu WAT) - 2 x 50 zł; 



- koszt podróży do/z Warszawy (uśrednione ceny biletów kolejowych) – 2 x 100 zł; 

- nocleg w Centrum Konferencyjno-Szkoleniowym WAT ze śniadaniem – 240 zł. 

Członkowie Zarządu Głównego przyjęli przedstawiony preliminarz. 

e) Przewodnicząca SBP zaprezentowała proponowany program przebiegu Zjazdu. Został on 

przygotowany na podstawie programu KZD z 2022 roku. Uroczyste otwarcie Zjazdu nastąpi 6 

czerwca o godz. 14.30. Obrady pierwszego dnia potrwają do godz. 21.00 i zakończą się 

wyborem władz SBP na kadencję 2025-2029. Obrady drugiego dnia rozpoczną się o godz. 

9.00, zakończenie Krajowego Zjazdu Delegatów planowane jest w dniu 7 czerwca o godz. 

13.00. 

f) Obrady KZD poprzedzi seminarium „Bibliotekarz – zawód z przyszłością?”, które odbędzie się 

6 czerwca w godz. 11.00-13.30. W programie przewidziano wystąpienia dr Renaty Malesy 

(UMCS w Lublinie) i Pawła Dobrzeleckiego (MBP w Zabrzu) oraz panel dyskusyjny.   

 

Ad. 6 

Na zakończenie spotkania głos zabrał Jerzy Woźniakiewicz informując o pracach zespołu ds. pola 

literackiego, powołanego przez MKiDN. Tematem ostatniego spotkania zespołu było przeciwdziałanie 

piractwu w sieci. Zaproszeni eksperci z Fundacji Internet Discovery oraz Centrum 

Cyberbezpieczeństwa WSIiZ w Rzeszowie zaproponowali  utworzenie wspólnego, 

międzyinstytucjonalnego zespołu z udziałem przedstawicieli środowisk naukowych, artystycznych i 

wydawniczych. J. Woźniakiewicz przesłał informację na ten temat do członków ZG z prośbą o zajęcie 

stanowiska. 

Kolejnym ważnym tematem dla zespołu jest egzemplarz obowiązkowy. Jerzy Woźniakiewicz otrzymał 

w korespondencji mailowej uwagi i opinie członków ZG w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca SBP zakończyła spotkanie.  


